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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Palkovics László, technológiai és ipari miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mi a célja a földgáz mint energiahordozó 
exportkorlátozására irányuló kormányzati tervezett intézkedésnek valójában?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A szállítóhálózat  megfelelő  fejlettsége  esetén  az  Európai  Unió  tagállamainak  vállalatai  is  az
egységes  piacon  üzletelnek  egy  árupiaci  termékkel.  A  magyar  gázfelhasználás  az  EU
gázfogyasztásának 2 százaléka, ezért – szakértői vélemények szerint – a hazai kereslet kielégítése a
közös  piac  oldaláról  marginális  jelentőségű.  Ha  az  EU-ban  van  elég  gáz,  akkor  nekünk  sincs
problémánk.  Ha  felborul  a  kereslet-kínálat  egyensúlya,  akkor  annak  minden  tagállam  viseli  a
következményeit  függetlenül  attól,  hogy  van-e  és  milyen  mennyiségre  szóló  szerződése  van  a
Gazprommal.

Bizonyára  Ön  is  tisztában  van  vele,  hogy  a  Gazprom  magatartása  miatt  kialakult  válságos
helyzetben minden tagállamban megnő a kormányzati  beavatkozások szerepe,  de nem mindegy,
hogy mit tesznek. Az együttműködés és szolidaritás szellemében közös megoldásokat keresnek,
amelynek  tartalmáról,  eszközrendszeréről  és  módszertanáról  uniós  rendelet  is  van,  vagy  a
szabályokat figyelmen kívül hagyva „szuverén” megoldásokat választanak.

Az energia vészhelyzetre hivatkozva a kormány kiviteli tilalmat jelentett be 2022. július 13-án az
energiahordozókra. Szakértői vélemények szerint ez lényegében betarthatatlan, és nincs is semmi
értelme, hacsak az nem, hogy megakadályozza az Ukrajnába irányuló földgázszállítást.

Mindezek alapján kérdezem Miniszter Urat:

1. Megkötötte-e a magyar kormány a szomszédos tagállamokkal a földgázellátás 
biztonságának megőrzését szolgáló intézkedésekről és a 994/2010/EU rendelet hatályon 
kívül helyezéséről szóló 2017/1938/EU rendelet szerinti válsághelyzeti megállapodásokat, 



 
amelynek egyik fontos eleme, hogy a lakossági energiát mindenképpen biztosítani kell 
akár annak árán is, hogy a nem lakossági fogyasztókat korlátozzák annak érdekében, 
hogy a szomszédos tagállamban a lakosság ne szenvedjen az elkerülhetetlennél nagyobb 
hátrányt? Ha nem, mi ennek az oka?

2. Hogyan kívánja érvényre juttatni a földgázra vonatkozó exporttilalmat a szomszédos 
uniós tagállamok felé?

3. Az intézkedés célja összefüggésben lehet-e azzal, hogy a kormány esetlegesen – nem 
nyilvános indíttatásból – akadályozni kívánja az Ukrajnába irányuló kereskedelmi 
földgázszállításokat? 

Tisztelettel várom válaszát.
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